
 Protokół 
XLII sesji Rady Osiedla św. Łazarz 

z 18 kwietnia 2018 r. 
 
Sesja Rady Osiedla Św. Łazarz odbyła się w siedzibie Rady przy ul. Wyspiańskiego. 
Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godz. 17:30. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 
 
W obecności kworum (14 osób obecnych) obrady XLII Sesji Rady Osiedla Św. Łazarz 
otworzyła Wiceprzewodnicząca Rady Osiedla, Maria Paradowska. Lista obecności radnych 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta powołano Joannę Warsztę – pracownika 
Wydziału Wspierania Jednostek Pomocniczych Miasta.  
 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Wiceprzewodnicząca odczytała porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu stałej organizacji ruchu na 

ul. Wyspiańskiego. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady, Maria Paradowska, przypomniała, że podczas poprzedniej sesji 
Rada odstąpiła od zaopiniowania projektu, w celu uzyskania opinii na jego temat Miejskiego 
Inżyniera Ruchu. Zarząd Dróg Miejskich poinformował jednak, że MIR wystawia swoją 
opinię dopiero po wystawieniu opinii przez Radę Osiedla. Wiceprzewodnicząca przedstawiła 
projekt uchwały i skierowała go pod głosowanie. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 10, przeciw – 2, wstrzymało się – 2 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLII/276/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 3). 
 
4. Projekt uchwały w sprawie zmian w planie wydatków Osiedla na rok 2018. 

 
Przewodnicząca Zarządu, Maria Łazarz, wyjaśniła, że po wyłonieniu wykonawców dwóch 
zadań przekazanych do realizacji Wydziałowi Wspierania Jednostek Pomocniczych Miasta, 
pozostały wolne środki, które Zarząd proponuje przekazać na zadanie „Zapewnienie 
środowiskowego wsparcia dla osób niepełnosprawnych” realizowane przez Wydział Zdrowia 
i Spraw Społecznych. Radni nie wnieśli uwag. 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLII/277/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 4). 
 



 
5. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o modyfikację 

systemu organizacji sygnalizacji świetlnej na ul. Głogowskiej.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady, Maria Paradowska, odczytała projekt uchwały i otworzyła 
dyskusję.  
Przewodnicząca Zarządu, Maria Łazarz, poinformowała że to kolejna uchwała Rady 
dotycząca modyfikacji systemu organizacji sygnalizacji świetlnej na ul. Głogowskiej. 
Radna Agnieszka Glapa zgłosiła dopisanie uwagi nt. skrócenia czasu oczekiwania pieszych 
na zielone światło.  
Radna Agnieszka Michalak-Pietkiewicz poprosiła o dopisanie, aby zgłoszone uwagi zostały 
zastosowane również do przejścia dla pieszych, którego budowa planowana jest przy 
skrzyżowaniu ulic Hetmańskiej i Głogowskiej. 
Przewodnicząca Zarządu, Maria Łazarz, wyjaśniła, że zgłoszone przez radne uwagi znalazły 
się w przygotowanym wcześniej uzasadnieniu do uchwały. 
Radny Roman Modrzyński zgłosił uwagę dot. wydłużenia cyklu zielonego światła dla 
pieszych, tak, aby mogli oni przejść przez całe przejście podczas jednego cyklu oraz uwagę 
dot. dostosowania rzeczywistego rozkładu jazdy tramwajów do wydłużonych cykli świateł. 
 

Głosowanie nad poprawkami do uchwały: 
Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
Głosowanie nad projektem uchwały: 

Za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania uchwała nr XLII/278/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 5). 
 
Godz. 18:05 – do sesji dołączył radny Filip Olszak, któremu Wiceprzewodnicząca Rady 
oddała prowadzenie sesji. Od tej pory w obradach brało udział 15 osób.  
 
6. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Rady Miasta Poznania o zmianę treści 

załącznika nr 40 do uchwały nr LVIII/779/V/2009 Rady Miasta Poznania z dnia 
3 marca 2009 r. w sprawie zasad korzystania z parków i zieleńców miejskich. 

 
Przewodnicząca Zarządu, Maria Łazarz, odczytała treść projektu uchwały, a następnie 
załącznik nr 40 do uchwały RMP z 3 marca 2009 r., który określa zasady korzystania z Parku 
Wilsona. Z treści załącznika wynika, że w parku dozwolone jest poruszanie się tylko 
i wyłącznie po alejkach parkowych. Rada natomiast chciałaby, aby umożliwi ć mieszkańcom 
odpoczynek na terenie trawiastym między muszlą koncertową a stawem parkowym. 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 11, przeciw – 2, wstrzymało się – 2 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLII/279/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 6). 
 
 
 



7.  Projekt uchwały w sprawie diet dla członków organów Osiedla. 
 
Przewodnicząca Zarządu, Maria Łazarz, odczytała treść projektu uchwały, do którego radni 
nie wnieśli uwag.  
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLII/280/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 7). 
 
8. Informacja nt. konsultacji w sprawie mpzp dla terenu ogródków działkowych 

„W rejonie ulic Hetmańskiej, Dmowskiego, Potockiej i Kolejowej”. 
 
Przewodniczący Rady Filip Olszak poinformował, że projekt mpzp przedstawiony podczas 
konsultacji zakłada przeznaczenie całości omawianego terenu na ogródki działkowe 
z dopuszczeniem tworzenia na nim miejsc rekreacji, typu siłownie zewnętrzne, czy place 
zabaw.  
Przewodniczący przekazał, że uwagi Rady nt. ogólnodostępności terenów ogródków nie 
zostały uwzględnione w mpzp. Uwzględniono natomiast uwagę dot. możliwości utworzenia 
parku na przedmiotowym terenie. 
 
Przewodnicząca Zarządu dodała, że uwagi do mpzp można zgłaszać do 16 maja. W związku 
z tym, zaproponowała zebranie Zarządu w celu ich opracowania. 
 
9. Przedstawienie informacji ze spotkania z z-cą Prezydenta Mariuszem Wiśniewskim 

w sprawie organizacji imprez na terenie Osiedla.  
 
Przewodnicząca Zarządu Maria Łazarz poinformowała o spotkaniu u Z-cy Prezydenta 
Mariusza Wiśniewskiego z udziałem przedstawicieli Policji, Straży Miejskiej, Poznańskich 
Ośrodków Sportu i Rekreacji, Międzynarodowych Targów Poznańskich oraz Zarządu Zieleni 
Miejskiej. Podczas spotkania podjęto decyzję o osłupkowaniu wjazdu do Parku Kasprowicza 
na wysokości ul. Chociszewskiego/ Potworowskiego. POSiR i MTP zobowiązały się z kolei 
zabezpieczać pozostałe wjazdy podczas imprez organizowanych w parku. W związku z tym 
dokonano już zabezpieczenia wjazdu od ul. Wyspiańskiego.  
 
Przewodnicząca poinformowała także o spotkaniu z przedstawicielami MTP, jakie miało 
miejsce przed sesją. W jego trakcie udało się wypracować podstawowe zasady współpracy 
przy organizacji imprez wokół Areny. MTP zobowiązało się do zapewniania większej ilości 
koszy na śmieci oraz umieszczania na zaproszeniach informacji nt. możliwości korzystania 
z parkingu MTP przy ul. Matejki oraz ul. Reymonta. Przedstawiciele MTP poinformowali też, 
że chcieliby włączyć się aktywnie w życie Łazarza. 
 
10. Przygotowanie informacji dla Komisji Rewizyjnej RMP dot. konsultacji 

społecznych przeprowadzanych przez ZDM. 
 

Przewodnicząca Zarządu powiadomiła, ze do Rady zgłosiła się Komisja Rewizyjna RMP 
z prośbą o udzielenie informacji nt. konsultacji społecznych, które przeprowadzane są przez 
Zarząd Dróg Miejskich. Rada została poproszona o udzielenie odpowiedzi na pytania dot. 



konsultacji ws. budowy dróg rowerowych na ul. Grunwaldzkiej oraz koncepcji połączenia 
rowerowego: Rynek Łazarski – ul. Miedziana. Przewodnicząca odczytała pytania 
i przygotowane przez Zarząd odpowiedzi. Na koniec Przewodnicząca Zarządu 
zaproponowała, by dodatkowo przedstawić Komisji Rewizyjnej przykład konsultacji 
z mieszkańcami przeprowadzonych przez Radę Osiedla. 
 
 
11. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją, przedstawienie bieżącej 

informacji z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 
 
Przewodnicząca Zarządu zapoznała radnych z korespondencją wpływającą do Zarządu i Rady 
dot.: 
- wyników programu „Centrum Warte Poznania”; 
- konkursu „Inicjatory”; 
- wycinki drzew w pasach drogowych na terenie osiedla; 
- programu najmu lokali prowadzonego przez Pireus; 
- konkursu „Zielony Poznań”; 
- postawienia dodatkowych biletomatów na terenie osiedla; 
- zmiany kategorii drogi ul. Jarochowskiego; 
- sprawozdania ze spotkania z Policją i Strażą Miejską 
- uroczystego otwarcia skweru im. Focha; 
- Sołtysówki przy ul. Głogowskiej 
 
12. Wolne głosy i wnioski. 
 
Radni nie wnieśli wniosków. 
 
13. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 
obrady sesji. Sesję zakończono o godz. 19:00. 
 
 
Protokół sporządziła:                                                                          Przewodniczący obradom: 
 
 (-) Joanna Warszta                                                                      (-)  Filip Olszak 
 
               (-) Maria Paradowska 



 Przewodniczący        Poznań, 17 kwietnia 2018 r. 
Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

 
W uzupełnieniu do zawiadomienia o zwołaniu XLII sesji Rady Osiedla Św. Łazarz na dzień 

18 kwietnia 2018 r. o godz. 17:30 przedstawiam następujący porządek obrad: 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu stałej organizacji ruchu na 

ul. Wyspiańskiego. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmian w planie wydatków Osiedla na rok 2018. 

5. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania o modyfikację 

systemu organizacji sygnalizacji świetlnej na ul. Głogowskiej. 
6. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Rady Miasta Poznania o zmianę treści 

załącznika nr 40 do uchwały nr LVIII/779/V/2009 Rady Miasta Poznania z dnia 

3 marca 2009 r. w sprawie zasad korzystania z parków i zieleńców miejskich. 
7. Projekt uchwały w sprawie diet dla członków organów Osiedla. 
8. Informacja nt. konsultacji w sprawie mpzp dla terenu ogródków działkowych 

„W rejonie ulic Hetmańskiej, Dmowskiego, Potockiej i Kolejowej”. 

9. Przedstawienie informacji ze spotkania z Z-cą Prezydenta Mariuszem Wiśniewskim 

w sprawie organizacji imprez na terenie Osiedla. 

10. Przygotowanie informacji dla Komisji Rewizyjnej RMP dot. konsultacji społecznych 

przeprowadzanych przez ZDM.  

11. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją przedstawienie bieżącej informacji 

z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 

12. Wolne głosy i wnioski. 

13. Zamknięcie sesji. 

 

Po zakończeniu sesji o godz. 19:00 odbędzie się spotkanie z Posłem na Sejm RP 
p. Bartłomiejem Wróblewskim. 

 
Przewodniczący 

Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

               (-) Filip Olszak 
 



 


